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بی کفایتی ه��ای 
مدیریت����ی در 
پرسپولیس، بار دیگر دست یحیی با از دست دادن 
ستاره ای دیگر در تنگنا ماند و بشار رسن هم در 
ادام��ه جدایی س��تاره های ای��ن تی��م از جمع 
سرخپوشان جدا شد، آن هم به دلیل ناکارآمدی 
هیئت  مدیره ای که وظیفه اصلی آن برداشتن بار 
مشکلات از دوش تیم است، اما گویا در پرسپولیس 
تفهیم وظایف نش��ده که آقایان درست در نقطه 
مقابل گام برمي دارند و تمام تصمیمات شان کاملًا 

به ضرر پرسپولیس تمام می شود.
    

عمده ترین دلیل موفقیت پرسپولیس طی چند 
سال اخیر به زعم بس��یاری از کارشناسان، ثبات 
این تیم و حفظ نفرات کلی��دی اش بوده، نقطه 
قوتی که البته قبل از شروع لیگ بیستم به لطف 
بی کفایت��ی مدیریتی در سرخپوش��ان به ورطه 
نابودی کش��یده ش��د تا عرصه بر یحیی هر روز 

تنگ تر از روز قبل شود.
س��رمربی که بعد از دربی لیگ نوزدهم به واسطه 
بی کفایتی های مدیریتی در پرسپولیس به شدت 
از کوره در رفته بود و ابراز امیدواری کرده بود که 
مدیران این باشگاه از خواب زمستانی بیدار شوند.

ام��ا ن��ه عصبانیت م��رد محج��وب و س��اکت 
پرسپولیس سودی داشت و نه نیاز سرخپوشان 
به حفظ س��تاره هایش برای حضوری پرقدرت 
در رقابت های لیگ قهرمانان آس��یا و دست آخر 
نیز عدم حفظ همین ستاره ها بود که کار دست 
پرسپولیس داد تا سرخپوشان به سادگی جامی را 
که می توانست بعد از سال ها به ایران بیاید، تقدیم 

کره ای ها کنند.
    

جدایی علیپ��ور انتق��ادات بس��یاری را متوجه 
هیئت مدی��ره و مدیرعام��ل پرس��پولیس کرد، 
ام��ا آقایان ب��رای تبرئه خ��ود تم��ام تقصیرات 
تصمیم گیری در خصوص این جدایی را به گردن 
مهاجم پرس��پولیس انداختند و مدعی ش��دند 
که تمام ش��رایط را ب��رای ادامه حض��ور علیپور 
مهیا کرده بودن��د، اما او با خواباندن مس��ئولان 
پرس��پولیس در آب نمک، آنه��ا را دور زده و به 
پیشنهاد خارجی خود جواب مثبت داده است. 
ترابی هم با نیمی از مبلغ پیشنهادی تیم قطری 
حاضر به ادامه حضور در جمع سرخپوشان بود، 
آن هم در حالی که به دلیل عدم تسویه حساب 
باشگاه می توانست پرسپولیس را ترک کند، اما 
اینکه ترابی در صورت جدایی باید 400 هزار دلار 
به پرسپولیس پرداخت مي کرد، دلیل خوبی بود 
که مدیریت باش��گاه درهای خروج��ی را به این 
مدافع گلزن که خیلی زود به یکی از ستاره های 
باشگاه تبدیل شده بود نشان دهد. از سوی دیگر 
یک بند آزادسازی در قرارداد این بازیکن وجود 

داش��ت که هر زمان می خواس��ت می توانست با 
پرداخت مبلغی آزاد ش��ود و به ه��ر تیمی برود. 
بندی که بدون شک اضافه کردن آن به قرارداد 
هر بازیکنی می توانس��ت به ضرر تیم تمام شود، 
اما برای مسئولان باشگاه گویا کمترین اهمیتی 
نداشت که اگر غیر از این بود پرسپولیس یک به 
یک به دلیل بی کفایتی مدیریتی، ستاره هایش را 

از دست نمی داد.
    

پرس��پولیس در ش��روع دوباره رقابت های لیگ 
قهرمانان آس��یا عملکرد چشمگیری داشت، آن 
هم در ش��رایطی که تصور  می شد بدخلقی های 
مدیریت باشگاه با نفراتی چون شجاع خلیل زاده 
باع��ث بی انگیزگی آنها در این رقابت ها ش��ده و 
مي تواند کار دست سرخپوشان بدهد، اما شجاع 
یک��ی از بهترین های پرس��پولیس ب��ود و نقش 
پررنگي در تکرار فینالیست شدن پرسپولیس در 
لیگ قهرمانان آسیا داشت، اما این موفقیت باعث 
نشد هیئت مدیره و مدیرعامل باشگاه شرایط را 
برای ادامه حضور ش��جاع در جمع سرخپوشان 
مهیا کنند و مدافع باتجربه سرخپوش��ان نیز به 
جمع ستاره هایی پیوس��ت که به سادگی هرچه 
تمام تر ش��رایط برای جدایی آنها از پرسپولیس 
مهیا شده بود، آن هم در شرایطي که بدون تردید 
پرس��پولیس به مدافع گلزن خود در فینال نیاز 
داش��ت. داس��تانی که می رفت برای بشار رسن 

هم تکرار شود، اما نه تلاش مدیران پرسپولیس 
که توصیه رس��انه های عراقی و نزدیکان بشار به 
حضور او در فینال لیگ قهرمانان آسیا باعث شد 
این هافبک عراقی سرخپوش��ان جدایی خود از 
پرسپولیس را به بعد از فینال موکول کند. جدایی 
که با بندی که در ق��رارداد این بازیکن گنجانده 
شده بود بی دردس��ر انجام  می شد، اما برای بشار 
نه برای پرسپولیس��ی که قرار بود یکی دیگر از 
ستاره های خود را نیز از دست بدهد و عجیب آنکه 
روح یحیی، سرمربی تیم تا چند روز قبل از فینال 

لیگ قهرمانان آسیا خبری از آن نداشت.
    

جدایی بی دردسر بشار در بازگشت پرسپولیس از 
قطر بار دیگر باعث برافروختن یحیی و هواداران 
پرس��پولیس از بی کفایتی ه��ای مدیریت��ی در 
پرس��پولیس ش��ده اس��ت، اما هیئت مدیره ای 
که مدت هاس��ت نه در کنار پرس��پولیس، بلکه 
رودرروی این تیم اس��ت با توجیه های غیرقابل 
قبول س��عی در طبیعی جلوه دادن این داستان 
دارد، به طوری که علی رغبتی بی تفاوت به نتیجه 
منفی این جدایی می گوید که بشار اگر امروز جدا 
نمی ش��د نیم فصل جدا  می شد: »وقتی بازیکنی 
تمایلی به مان��دن در یک تیم ن��دارد، نمی توان 
او را به اجبار نگه داش��ت، چراکه در این صورت 
ممکن است کیفیت لازم را نداشته باشد. ضمن 
اینکه بشار اگر امروز فسخ نمی کرد، نیم فصل با 

مفاد قراردادش جدا  می شد و باشگاه کوتاهی در 
این مورد نکرده اس��ت. البته در صورت جدایی 
در نیم فصل بش��ار باید 250 هزار دلار پرداخت 
می کرد که از آن طرف تا آن زمان باش��گاه باید 
260 ه��زار دلار ب��ه او مي پرداخت ک��ه در این 
صورت پرسپولیس نه فقط سودی نمی کرد که 
10هزار دلار هم ضرر می کرد، اما الان با دریافت 
120 هزار دلار نقد از بش��ار و دریافت 380 هزار 

دلار بابت انتقال او سود می کند.«
    

توجیه ه��ای هیئ��ت مدی��ره پرس��پولیس که 
مدت هاس��ت کمترین س��ودی ب��رای این تیم 
نداشته، بهترین دلیل برای ناکارآمدی نفرات آن 
است که عمدتاً ناش��ناس هستند و برای شهرت 
متصدی این پس��ت ش��ده اند و با مصاحبه ها و 
تصمیمات جنجالی خود پرسپولیس را به حاشیه 
برده اند. هرچند ک��ه تجربه ثابت ک��رده حضور 
اف��راد به اصط��لاح فوتبالی هم تاکنون س��ودی 
برای این باشگاه نداش��ته و بدون هیچ ابایی باید 
گفت انتصاب های انجام ش��ده در هیئت مدیره 
پرسپولیس، جایی که باید محل قدرت یک تیم 
باش��د تاکنون بیش از آنکه سودی برای این تیم 
داشته باش��د، به ضرر آن تمام شده که این ضرر 
در همین چند ماه آخر به وضوح با از دست دادن 
ستاره های مدافع عنوان قهرمانی در لیگ برتر و 
مدعی قهرمانی در آسیا به رخ کشیده شده است.
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طارميبیوقفهمیدرخشد
درخشش مهدي طارمي در پورتو ادامه دارد و مهاجم ایرانی تیم آبی پوش 
پرتغالی در بازی هایی که به صورت ثابت ب��رای تیمش به میدان رفته، 
عملکرد خیره کننده ای داشته است. طارمي تنها در شش بازی از ابتدا 
در ترکیب تیمش قرار گرفته و در این شش مسابقه نیز چهار بار موفق 
به گلزنی ش��ده، یک پنالتی به س��ود تیمش گرفته و یک پاس گل نیز 
داده است. مانند بازي یک شنبه ش��ب پورتو و ناسیونال در هفته دهم 
لیگ پرتغال که با پیروزی 2 بر صفر میزبان به پایان رسید و طارمي در 
این مسابقه یک پنالتي گرفت و یک پاس گل هم داد. گل نخست پورتو 
را سرجیو اولیویرا از روی نقطه پنالتی به ثمر رساند. موسا مارگا هم با 
پاس طارمی صاحب موقعیت شد و توانست در دقیقه 3۹ نتیجه بازي 
را 2 بر صفر کند. عملکرد طارمی با بازخورد مثبت هواداران پورتو روبه رو 
شده و حتی یک هوادار نیز پیشنهاد داده است که طرفداران این تیم در 

صورت بچه دار شدن، نام او را مهدی طارمی بگذارند.

پرسپوليسعليهپرسپوليس!
هيئت مديره اي که جز ناکارآمدي و حاشيه سازي چيز ديگري ندارد

شیوا نوروزی

سعيد احمديان

بازیسياستمدارانبافوتبالکثيف
کرونا اوضاع مالي و اقتصادي باشگاه هاي مطرح فوتبال را به هم ریخته 
است و دیگر مانند س��ال هاي قبل دست ش��ان براي هزینه کردن در 
بازار نقل و انتقالات و پرداخت قراردادها باز نیست، طوري که ناچار به 
کاهش هزینه ها و حتي کم کردن قراردادها شده اند، مانند رئالي ها که 
در مجمع سالانه باشگاه شان که یک شنبه برگزار شد، تصمیم به کاهش 
300میلیون یوریي بودجه شان براي فصل آینده گرفتند، حتي باشگاهي 
مانند منچسترسیتي که با ورود مالک قطري به یکي از ثروتمندترین 
تیم هاي باشگاهي جهان تبدیل شده هم س��رمربي اش پپ گواردیولا 
دیروز اعتراف کرد که در فصل نقل و انتقالات زمستاني آنها پولي براي 
خرید بازیکن جدید ندارند و با توجه به کرونا، سیتزن ها نیز با مشکلات 
مالي دست و پنجه نرم مي کنند. البته رئال و سیتي تنها نمونه هایي از 
وضعیت مالي ضعیف شده فوتبال باشگاهي دنیا هستند و اکثر تیم هاي 
بزرگ با چنین مشکلاتي به صورت کم و زیاد مواجه شده اند و تصمیمات 

مشابهي مانند سران مادرید و سیتي گرفته اند.
در ایران اما شرایط کاملًا برخلاف آن چیزي است که در فوتبال جهان 
رخ مي دهد. با وجود ضربه بزرگي که کرونا مانند سایر کشورها به اقتصاد 
ایران زده و سبب کاهش درآمدها شده، اما در فوتبال باشگاهي ایران نه 
تنها هزینه ها کم نشده، بلکه چند برابر نیز شده است. با توجه به سیستم 
دولتي حاکم بر مدیریت باش��گاه هاي فوتبال، این انتظار وجود داشت 
همانطور که خیلي از بخش هاي دولتي با ضرر و زیان روبه رو شده اند و 
قدرت مالي دولت با توجه به تحریم و همچنین بیماري کرونا کاهش 
پیدا کرده، در فوتبال هم مانند گذشته خبري از حیف و میل  و ریخت و 
پاش هایي که از بیت المال مي شود، نباشد و کمک هاي غیرقانوني دولت 
به باشگاه هاي دولتي با توجه به شرایطي که بر کشور حاکم است، عدد 

و رقم آن تعیین شود.
با این حال ن��ه تنها این اتفاق نیفتاده اس��ت، بلکه ب��ا توجه به فضاي 
پوپولیستي و همچنین مسابقه سیاس��تمداران و دولتي ها در فوتبال 
براي در چش��م بودن و روي جلد رفتن، سبب شده دولتي ها چشم بر 
تمام کسري بودجه هایي که در بخش هاي دیگر دارند، ببندند و براي 
فوتبال حتي در سخت ترین شرایط اقتصادي کشور بیشتر از گذشته 
ریخت و پاش کنند و هزینه روي دست بیت المال بگذارند. مسابقه اي 
که در فصل نقل و انتقالات پیش از شروع فصل جدید بین باشگاه هاي 
دولتي براي جذب بازیکن رخ داد و در نهایت به چند برابر شدن قیمت 
قراردادها ختم شد؛ طوری که فوتبالیستي که تا سال گذشته قرارداد 
300 میلیوني داشت، با او براي فصل جدید قرارداد 3 میلیاردي بسته 
شد و قرارداد  2 میلیاردي فصل پیش نیز به 10 تا 15 میلیارد افزایش 

پیدا کرد.
اینها تنها نمونه هایي از سوءمدیریت هایي است که با هزینه تراشي هاي  
بي دلیل فوتبالی ها، آن هم در روزهایي که کشور با بي پولي روبه رو است، 
به بیت المال تحمیل شد تا در این بین مدیران و مربیان دلال نما در کنار 
بازیکنان از این فضا براي خودش��ان آورده خوبي را به دس��ت بیاورند. 
این در شرایطي است که س��فره هواداران این تیم ها هر روز کوچک تر 
مي شود. اما مدیران دولتي که هزینه هاي باشگاهداري در دوران کرونا 
را در ایران برخلاف دنیا چند برابر کرده تا با عکس گرفتن با بازیکنان، 
منتش را به س��ر هواداري بگذارن��د که جیب او را ب��راي پرداخت این 

قراردادها هر روز خالي تر مي کنند.
در این ش��رایط باید کاري کرد؛ نمي شود فوتبال باشگاهي در ایران در 
روزهاي سخت اقتصادي هزینه هایش را چند برابر کند، اما مقابل این 
زیاده خواهي و حیف و میل هایي که صورت مي گیرد، صداي کسي در 
نیاید و کک نهادهاي نظارتي و بازرسي هم نگزد. اگرچه سازمان بازرسي 
چند ماه پیش به افزایش بي رویه قراردادها در باش��گاه استقلال ورود 
کرد و اعلام شد که قرار است ارقام آن اصلاح شود، اما به نظر مي رسد 
مانند تمام سروصداهایي که بارها  نهادهاي نظارتي براي مبارزه با فساد 
در فوتبال به راه انداخته اند، این بار هم این وعده به سرانجامي نرسد و 

دست درازي فوتبالي ها به جیب مردم همچنان ادامه داشته باشد.
با وجود امید کمي که به برخورد سازمان هاي نظارتي با هزینه تراشي هاي 
چند برابري مدیران باشگاه هاي دولتي در شرایط کرونایي وجود دارد، 
اما باید روزي جلوي چنین ریخت و پاش هایي که از بیت المال مي شود، 
گرفته و با مسببان برخورد شود. مدیراني که با وجود درآمد صفر، فاکتور 
هزینه هاي چندصد میلیاردي را روي میز مس��ئولان بالادستي شان 

مي گذارند تا در نهایت از بیت المال پرداخت شود. 

کرونا چاره ای جز کاهش بودجه باقی نگذاشت
ریاضتاقتصادیبهسبکرئال

ضررهای اقتصادی فوتبال از کرونا همچنان ادامه دارد. از زمان پاندمی 
این بیماری پرطرفدارترین ورزش جهان دیگر نتوانست همانند گذشته به 
مسیرش ادامه دهد. لغو طولانی مدت مسابقات، حق پخش و منع حضور 
تماشاگران در ورزشگاه ها عوامل مهم این ضرر هنگفت بودند. رئال مادرید 
از جمله باشگاه های مطرحی بود که برای کنترل اوضاع تدابیر ویژه ای 

اندیشید و بودجه اش را به شکل قابل ملاحظه ای کاهش داد. 
    

در حالی که بعد از کرونا همه چیز تغییر کرده، مجمع عمومی سالانه 
کهکش��انی ها نیز با تأخیر و به ش��کل مجازی برگزار شد. اصلی ترین 
موضوع این مجم��ع، بودجه جاری باش��گاه ب��ود. رئال مادرید یکی از 
غول های فوتبال جهان محسوب می ش��ود و تا قبل از کرونا هم خوب 
درآمدزایی می کرد و هم ستاره های گران قیمت را به خدمت می گرفت، 
ولی کووید 1۹ تیم های بزرگ را به شدت دچار مشکلات اقتصادی کرد 
تا جایی که تیمی چون رئال خرید تابستانی انجام نداد و در زمستان نیز 
به بازار نقل و انتقالات ورود نخواهد کرد. در مجمع سالانه اکثریت اعضا 
به کاهش بودجه باش��گاه رأی دادند و فلورینتو پرز نیز با این تصمیم 
موافق اس��ت. 617 میلیون یورو بودجه ای است که مجمع برای فصل 
2021 -2020 در نظر گرفته و مدیری��ت کاهش 14 درصدی بودجه 
نسبت به فصل قبل هنر رئیس باشگاه را نشان خواهد داد. روخی بلانکو 
فصل پیش را با بودجه ای 822 میلیون یورویی به پایان رساند، این در 
حالی است که تا قبل از اسفندماه رئال درآمد نجومی بابت پخش زنده، 

فروش بلیت، فروش لباس و تبلیغات به جیب می زد. 
    

کرونا اجازه نداد زندگی روال عادی اش را طی کند. باشگاهی چون رئال 
با آن همه درآمد هنگفت در ش��رایط کنوني چاره ای ندارد جز مدیریت 
هزینه. عدم حضور تماشاگران در ورزشگاه ها به شدت روی بحث تبلیغات، 
پخش زنده و درآمدهای حاصل از آنها تأثیر گذاشته است. غول مادرید 
از فصل بهار تدابیر ویژه اقتصادی را در دستور کار قرار داده است. تصمیم 
باشگاه بر عدم خرید بازیکن جدید در فصل تابستان اگرچه برای هواداران 
و منتقدان عجیب بود، اما زیدان سرمربی تیم بعد از آگاه شدن از ماجرا از 
تصمیم مدیران باشگاه حمایت و قبول کرد که با همین شرایط به کارش 
ادامه دهد. زیزو که فصل قبل را با قهرمانی در لالیگا و جام حذفی به پایان 
رسانده، در فصل جاری نیز کهکشانی ها را دوباره به اوج بازگردانده است. 
تیم مادریدی 16 بازیکن از جمله گرت بی��ل را فروخت و 100 میلیون 
یورو درآمدزایی کرد. عدم خرید بازیکن جدید در ش��رایطی اتفاق افتاد 
که کارشناسان به زیدان هشدار دادند اگر یک مهاجم تراز اول به خدمت 

نگیرد توانایی رقابت با دیگر غول های اروپا را نخواهد داشت. 
توافق با بازیکنان برای کاهش 10 درصدی دس��تمزدها از دیگر اقدامات 
ریاضتی این باشگاه بود. این کاهش شامل حال تیم فوتبال و بسکتبال رئال 
می شود و راموس، کاپیتان کهکشانی ها نیز از این طرح حمایت کرده است. 

    
رئیس باشگاه ش��رایط تحمیل ش��ده به خاطر بیماری کرونا را سخت 
توصیف کرد. فلورینتو پرز با اش��اره به ضررهای اقتصادی اخیر گفت: 
»پاندمی کرون��ا زندگی ما را تغییر داد و به ش��رایطی جدید با عواقبی 
نامعلوم خو گرفته ایم. هش��تم م��ارس آخرین دیداری ب��ود که برابر 
تماشاگران در برنابئو به میدان رفتیم و سپس برگزاری بازی ها بدون 
تماشاگر از لحاظ اقتصادی بسیار به ضررمان شد.« پرز یک بار دیگر از 
زیدان، سرمربی رئال حمایت کرد: »خوش��بختانه تیمی بزرگ با یک 
سرمربی بزرگ مثل زین الدین زیدان داریم که تاریخ ساز شده اند. زیدان 
ما را به 11 جام هدایت کرده و دومین مربی برتر تاریخ باشگاه از لحاظ 
کسب پیروزی است. ما در 10 سال گذشته فاتح 1۹ جام شده ایم و تیمی 
برنده و قهرمان داشته ایم. خوشحالیم که زیدان مربی و راموس کاپیتان 
ماست و با این بازیکنان به آینده ای روشن امیدوار هستیم. به راموس 
که باز هم در تیم منتخب سال قرار گرفت و در مجموع به تمام بازیکنان 

ایمان داریم و همچنان تشنه کسب قهرمانی های بیشتر هستیم.«
 رئیس باش��گاه رئال در خص��وص کاهش بودجه اظهار داش��ت: »فصل

 1۹-2018 توانستیم 822 میلیون یورو درآمد داشته باشیم و این میزان 
فصل گذشته به 715 میلیون یورو کاهش یافت، یعنی ضرری 107 میلیون 
یورویی. در نهایت اما توانستیم بین درآمدها و هزینه ها، سودی 313 هزار 
یورویی را به ثبت برس��انیم که در ن��وع خود یک موفقی��ت بود. بودجه 
باشگاه برای فصل بعد 617 میلیون یورو پیش بینی شده که بسیار کمتر 
از انتظارات قبلی است. ما نس��بت به فصل قبل 6۹ میلیون یورو از لحاظ 

بودجه زیان خواهیم داشت و چاره ای جز کاهش دستمزدها نداریم.«

منبع: آ اس اسپانیا

بارسلونایکومان
مهمانبدلاليگا

 شکی در آن نیس��ت که تیم رونالد کومان یکی از بدترین بارسلونای چند 
سال اخیر لالیگا به حساب می آید، آمار کاملًا این موضوع را تأیید مي کند. 
آبی واناری ها در 13 هفته، چهار شکس��ت را تجربه کرده اند و از 3۹ امتیاز 
ممکن 18 امتیاز از دست داده اند، یعنی 46 درصد. این آمار نشان دهنده افت 
بارسلونا در شروع فصل است، اما زمانی این شرایط هشداردهنده می شود که 
دیدارهاي آبی واناری ها به عنوان تیم مهمان بررسی شود. در پنج بازی که 
تیم کاتالانی بیرون از نیوکمپ انجام داده، یک پیروزی )برابر سلتاویگو 3 بر 
صفر(، یک تساوی )برابر آلاوس یک بر یک( و سه شکست )ختافه یک بر صفر، 
اتلتیکومادرید یک بر صفر و کادیس 2 بر یک( را به ثبت رسانده است. این چهار 
امتیاز کسب شده در بازی های خارج از خانه دومین آمار بد را در این فصل از 
لالیگا نشان می دهد. تنها اوساسونای قعرنشین بدتر از بارسلونا به عنوان تیم 
مهمان عمل کرده است. البته این تیم یک بازی بیشتر از آبی واناری ها انجام 
داده است. اختلاف امتیاز بارسلونا با حریفان اصلی اش )در کسب قهرمانی( 
در دیدارهای خارج از خانه، ضعف تیم کومان را به خوبي نش��ان می دهد. 
رئال مادرید خارج از والدبباس 17 امتیاز کسب کرده است. البته سفیدپوشان 
هشت بازی خارج از خانه داشته اند، اما زمانی که عملکرد بارسلونا با اتلتیکو 
مقایسه شود این اختلاف کاملًا آشکار می شود. تیم دیگو پابلو سیمئونه از 
پنج بازی خارج از خانه 10 امتیاز به دست آورده است. سویا هم با یک بازی 
بیشتر نسبت به آبی واناری ها چنین امتیازی را کسب کرده است . تیم هایی 
مانند اوئسکا، وایادولید، اتلتیک بیلبائو و لوانته یک امتیاز بیشتر از بارسلونا به 
عنوان مهمان به دست آورده اند. تقریباً سه ماه است که آبی واناری ها بیرون از 
نیوکمپ در لالیگا پیروز نشده اند )قبل از بازی بامداد امروز مقابل وایادولید(. 
آخرین بار به هفته دوم در یکم اکتبر )10 مهر( بر می گردد که توانستند با سه 
گل در بالائیدوس، سلتاویگو را شکست دهند. پس از آن تنها یک امتیاز از 

دیدار برابر آلاوس در ویتوریا به دست آوردند )31 اکتبر(.

ماشينزیرپایمراهمفروختم

قهرمانيبدونغلبهبرروسهابهدردنميخورد!
سرمربی تیم ملی      خبر
کشتی فرنگی در 
واکنش به غیبت روس ها در بازی های المپیک 
توکیو گفت: »لطف کش��تی به این است که با 
شکست حریفان قدرتمند روسی به مدال طلای 
جهان یا المپیک برسیم. حیف شد که روس ها در 
المپیک حضور ندارند.«  محمد بن��ا ادامه داد: 
»روزی که در س��ایت ها متوجه شدم تیم ملی 
کشتی فرنگی روس��یه با ترکیب کامل و اصلی 
خود در جام جهانی انفرادی صربستان حضور 
پیدا می کند، به کادر فنی گفت��م که اگر چاره 

داشتم تیم کامل را با همین شرایط می بردم که 
فرنگی کاران بتوانند با روس ها مبارزه کنند. اصلًا 
لطف کشتی چه در آزاد و چه در فرنگی در این 
است که روس��یه باش��د و با آنها مبارزه کنیم و 
شکست شان بدهیم. مثلًا مي توانستم در وزنی 
که روس ها ضعیف بودند یک نفر را بفرستم که 
در آن وزن طلا بگیرد و همه بگویند مدال طلا 
گرفت��ه، در حال��ی که ای��ن طلا ب��ه درد 
نمي خورد. در وزني بای��د مدال بیاوري که 
همه کشتي گیرانش قوي و مدعي باشند. 
واقعاً حیف شد روسیه در المپیک نیست.«

تصمیمات فدراسیون والیبال براي 
فريدون حسن

      بازتاب
آغاز دور برگشت رقابت هاي لیگ 
برتر اعلام شد که از مهم ترین این 
تصمیمات مي توان به استفاده از ویدئوچک در دور برگشت مسابقات 
اشاره کرد. با پایان یافتن دور رفت مسابقات و قهرماني فولاد سیرجان 
همه تیم ها منتظر تصمیم گیري فدراسیون و سازمان لیگ والیبال در 
خصوص نحوه برگزاري دور برگشت مسابقات بودند. روابط عمومي 
فدراسیون والیبال دیروز ضمن اعلام تاریخ برگزاري دور برگشت، 
تصمیمات جدید فدراسیون و سازمان لیگ را هم اعلام کرد. بر این 
اساس کمیته برگزاری رویدادها و مسابقات فدراسیون والیبال برای 
دور برگشت مرحله مقدماتی لیگ برتر مردان ایران، سه تصمیم مهم 
گرفته است که بنا به درخواست اکثریت باشگاه ها، برگزاری رقابت ها 
به صورت متمرکز در ته��ران، از جمله این تصمیمات اس��ت. دور 
برگشت مرحله مقدماتی، از هشتم دی ماه با ورود تیم ها به تهران آغاز 
می شود و مسابقات هفته نخست دور برگشت مرحله مقدماتی، روز 
سه شنبه نهم دی ماه در دو سالن خانه والیبال و فدراسیون برگزار 

خواهد شد. دور برگشت مرحله مقدماتی نیز مانند دور رفت به صورت 
متمرکز و به روش لیگ ملت ها در پنج هفته برگزار مي ش��ود، اما 
بسیاری از باشگاه ها پس از پایان دور رفت، درخواست ادامه مسابقات 
به شیوه دور رفت را به فدراسیون دادند. صرفه جویی در هزینه ها، 
رعایت بهتر و دقیق تر پروتکل های بهداشتی، آسیب دیدگی کمتر 
بازیکنان در روش متمرکز و در تهران، به دلیل کمتر شدن سفرها و 
در مجموع نتایج مثبت این شیوه برگزاری از جمله دلایل باشگاه ها 
برای این  درخواست بوده و در نهایت، فدراسیون والیبال نیز با این 
درخواست موافقت کرد. همچنین با توجه به حساسیت مسابقات دور 
برگشت، اس��تفاده از ویدئوچک در ادامه لیگ برتر مردان از دیگر 
تصمیمات جدید اس��ت تا درصد اشتباهات انس��انی را به حداقل 
برس��اند. اس��تفاده از VIS در ادامه مس��ابقات والیبال قهرمانی 
باش��گاه های برتر ایران نیز از دیگر تصمیمات فدراسیون برای این 
رقابت هاست که از نتایج آن می توان در بسیاری از جهات از جمله 
دعوت ملی پوشان به اردوی تیم ملی استفاده کرد. برنامه کامل دور 

برگشت لیگ برتر والیبال مردان متعاقباً اعلام خواهد شد.

هشتم دي ماه آغاز دور برگشت 
ویدئوچک

بهليگواليبالاضافهشد

یکي زمینش را 
حامد قهرماني

     چهره
 ، ش��د و مي فر
دیگري ماشین 
زیر پایش را، یکي قرض مي کند و آن دیگري از 
جیب و پس اندازش هزینه مي کند براي اینکه از 
تمرین عقب نماند. این درد مشترک المپیکي ها 

و پارالمپیکي هاي ورزش ایران است، آن هم در 
روزهایي که مس��ئولان ورزش تم��ام هوش و 
حواس خود را معطوف فوتبال کرده اند و بي توجه 
به این هستند که المپیک و پارالمپیک در پیش 
است و با چشم برهم زدني از را خواهند رسید. 
علي محمد یاري یکي از همین قهرمانان است، 
قهرمان پرتاب دیسک ایران و آسیا و نایب قهرمان 
مسابقات جهانی امارات، اما با تمام این افتخارات 
براي آماده سازي پارالمپیک چاره اي جز فروش 
ماشین خود نداش��ته اس��ت: »در حال حاضر 
هزینه مکمل و تمریناتم ماهی 20 تا 25 میلیون 
تومان است که برای تأمین این هزینه ها مجبور 
شدم ماشین زیر پایم را بفروشم تا خود را برای 
مسابقات دوومیدانی آماده و رکورد ورودی 
را کس��ب کنم. کارش��ناس سازمان 
بهزیستی هستم که البته حقوق 
آن بسیار ناچیز است و جوابگوی 
هزینه های ورزش حرفه ای 
نیست. دو س��ال است که 
حتي یاران��ه من به دلیل 
س��فرهای ورزشی قطع 
شده و هر بار که مراجعه 
مي کنم، کس��ي پاس��خ 

درستي به من نمي دهد.«

اصلاحقانوناستخدامپارالمپيکيها
معاون پارلمانی رئیس جمهور از ارسال لایحه اصلاح تبصره )5( الحاقی 
به ماده واحده قانون سرباز قهرمان مصوب 13۹1 خبر داد. حسینعلی 
امیری دیروز به خبرگ��زاري ایرنا گفت: »مطابق تبص��ره )4( الحاقی 
به ماده واحده قانون س��رباز قهرمان  مص��وب 13۹1  یکی از فرزندان 
قهرمانان پارالمپیک جهانی جزو مصادیق مندرج در این تبصره قلمداد 
شده است. همچنین بنا بر حکم قانون در خصوص قهرمانان پارالمپیک، 
دستگاه های اجرایی صرفاً مجاز به استخدام یکی از فرزندان قهرمانان 
هس��تند. این در حالی اس��ت که اغلب قهرمانان پارالمپیک از جوانان 
برومند این سرزمین هستند که خود در سن اشتغال به کار قرار دارند. 
از این رو وزارت ورزش و جوانان با عنایت به اهمیت حمایت از قهرمانان 
جانباز و معلول کشور، پیشنهاد امکان جذب و استخدام این دسته از 

افراد را در لایحه فوق الذکر ارائه کرده است.«


